
hebben wij dat in beeld. Het EVRM
stelt overigens geen exacte norm,
maar het principe van de toeganke-
lijkheid van de rechter zou ook hoog
in aanzien staan bij de minister van
Justitie en mijzelf als het niet in het
EVRM stond. De toegang tot de
rechter moet immers fundamenteel
worden geacht. In de brief zal ook
worden ingegaan op de eigen
bijdrage, die de heer De Wit nog
aankaartte. Ik zeg niet dat wij de
eigen bijdrage niet meer zullen
hanteren, want die is een instrument
om mensen er serieus over te laten
nadenken of zij een rechtszaak zullen
aanspannen, maar ik denk wel dat
wij ons nog eens op dat instrument
zullen bezinnen. In de genoemde
brief zal ook worden ingegaan op
nog andere vragen die door de leden
zijn gesteld.
De heer Pitstra heeft gesproken

over de sociale advocatuur en de
heer De Wit over de raden voor
rechtsbijstand; hij sprak van een
betuttelende rol ten aanzien van de
rechtshulp. Toen de raden voor
rechtsbijstand net begonnen, was dat
inderdaad een onderwerp van zorg.
Er waren toen veel klachten vanuit
de hoek van de advocatuur en de
rechtshulp, maar de situatie is
bepaald verbeterd en op dit moment
krijgen wij uit die hoek geen klachten
meer. Ik vind overigens dat de
sociale advocatuur en vormen van
rechtshulp in den brede toepasbaar
moeten blijven en als er aanleiding
voor is, ben ik zeker bereid om in
overleg na te gaan of er nadere
maatregelen nodig zijn. In de
voorstellen zullen ook de spreekuren
van de rechtshulp aan de orde
komen.

De heer De Wit (SP): Voorzitter! Ik
heb vorige week gesproken met de
Vereniging van sociale advocatuur in
Nederland. Die vereniging is heel
klein geworden, met name als
gevolg van problemen waarover wij
hier spreken, de gevolgen van de
Wet op de rechtsbijstand. Het feit dat
er weinig klachten gehoord worden,
wil voor mij nog niet zeggen dat de
raden voor rechtsbijstand nu
optimaal functioneren, integendeel.
Op die bijeenkomst hoorde ik dat er
nog steeds fundamentele bezwaren
zijn tegen de raden omdat ze
onderzoek doen en nadere motive-
ring vragen en een heleboel
correspondentie van de advocaten
vergen en zelfs weer bezwaren-
procedures veroorzaken, hetgeen

natuurlijk allemaal ten nadele van de
productie gaat.

Staatssecretaris Schmitz: Voorzitter!
In het algemeen kan uit het uitblijven
van klachten inderdaad niet zonder
meer worden afgeleid dat het echt
goed gaat. Als er nog problemen
zijn, zoals de heer De Wit signaleert,
is dat voor mij zeker aanleiding om
daarover nog te spreken. Ik heb
helaas nog maar vorige week een
overleg met de raden voor rechtsbij-
stand moeten missen omdat ik in de
Tweede Kamer moest zijn, maar wij
voeren regelmatig overleg. Ik zal dit
punt meenemen en eventueel ook
met de Vereniging voor sociale
advocatuur nog eens bespreken wat
de concrete moeilijkheden zijn.

Het beleidsdebat wordt gesloten.

De voorzitter: Ik heb een trieste
mededeling voor de Kamer. Er ligt
geen wetsontwerp voor, dus wij
kunnen niets verwerpen.

Sluiting 23.43 uur

Besluiten en ingekomen stukken

Lijst van besluiten

De voorzitter heeft na overleg met
het College van senioren besloten
om:

a. de plenaire behandeling van de
volgende wetsvoorstellen te doen
plaatsvinden op:
10 juni 1997
Aanpassing van de Algemene wet

inzake rijksbelastingen, de Wet op de
loonbelasting 1964 en enkele andere
wetten in verband met verruiming
van de mogelijkheid tot het opleggen
van voorlopige aanslagen tot een
negatief bedrag (voorlopige
teruggaaf) (25119);
Wijziging van de Wet op de

motorrijtuigenbelasting 1994 en van
enkele andere wetten in verband met
herziening van de tariefstructuur
voor vrachtauto’s (25158);
Wijziging van de Wet kader-

regeling vut overheidspersoneel in
verband met de invoering van de
regeling van flexibel pensioen en
uittreden voor het personeel bij de
overheid en het onderwijs (25183);
Wijziging van de Wet van 15

december 1993, houdende wijziging
van het stelsel van stichtingsnormen
en opheffingsnormen in de Wet op
het basisonderwijs en van het

huisvestingsstelsel in de Wet op het
basisonderwijs en de Interimwet op
het speciaal onderwijs en het
voortgezet speciaal onderwijs (Stb.
716) (25028);
17 juni 1997
Gemeentelijke herindeling in de

provincie Drenthe (25046);

b. het voorbereidend onderzoek van
het volgende wetsvoorstel te doen
plaatsvinden door de vaste commis-
sie voor Justitie op 9 september
1997:
Wijziging van enige bepalingen in

het Wetboek van Strafvordering
inzake het rechtsgeding voor de
politierechter en de mededeling van
vonnissen en arresten met het oog
op het instellen van een rechtsmid-
del en van de bepalingen in het
Wetboek van Strafrecht betreffende
het kennisgeven en het ingaan van
de proeftijd bij een voorwaardelijke
veroordeling (24834).

Lijst van ingekomen stukken,
met de door de voorzitter
terzake gedane voorstellen:

1. de volgende door de Tweede
Kamer der Staten-Generaal
aangenomen wetsvoorstellen:
Samenvoeging van de gemeenten

Weert en Stramproy (25115);
Samenvoeging van de gemeenten

Boekel, Uden en Veghel (25116);
Regels inzake instelling van een

college voor de post- en
telecommunicatiemarkt (Wet
onafhankelijke post- en telecommuni-
catie autoriteit) (25128);
Wijziging van de Wet op het

voortgezet onderwijs, de Wet op het
hoger onderwijs en wetenschappelijk
onderzoek en de Wet educatie en
beroepsonderwijs in verband met
verbetering van de aansluiting van
het voorbereidend wetenschappelijk
onderwijs en het hoger algemeen
voortgezet onderwijs op het hoger
onderwijs (profielen voortgezet
onderwijs) (25168);
Wijziging van de grens tussen de

gemeenten Elst en Nijmegen (25169);
Samenvoeging van de gemeenten

Boxmeer en Vierlingsbeek (25184);
Wijziging van de Wet op het

basisonderwijs, de Interimwet op het
speciaal onderwijs en het voortgezet
speciaal onderwijs en de Wet op het
voortgezet onderwijs inzake afwijking
van de bevoegdheidseisen ten
behoeve van leraren-in-opleiding
(25197);
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